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Ausgangspunkt ist, dass das Erinnern an den Holocaust in den ‚Neuen Medien‘ die Debatte um eine angemessene
Erinnerungskultur an den Holocaust reaktiviert. Unser Fokus liegt dabei auf einer spezifischen Variante digitaler
Zeitzeugenvideos, die in den Sozialen Medien geteilt werden. Wir untersuchen, ob diese Videos die spezifische
Signatur einer digitalen Erinnerungskultur an den Holocaust tragen. Mittels einer komparativen Videoanalyse
zeigen wir drei kategoriale Stilmerkmale dieser Zeitzeugenvideos auf und diskutieren abschließend ihr
gedächtnismediales Potenzial für eine (post-)digitale Erinnerungskultur an den Holocaust.

Our starting point is that memory about the Holocaust in the so called ‘new media’ reactivates the debate about an
appropriate culture of remembrance of the Holocaust. We focus on a specific form of eyewitness videos, shared in
social media. Our study analyses, if this type of videos carries a specific signature of a digital culture of
remembrance of the Holocaust. Our comparative video analysis brings up three different characteristic forms of
these digital witness videos. Finally, we reflect on their potential for a (post-)digital memory culture.
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